
DOCUMENT

ACTA - ACTA
ÓRGANO

Serveis Personals
REFERENCIA

2019/3057

Codi Segur de Verificació: 794c5ff6-0e7b-4260-9814-23e7e2c0a0cb
Origen: Administració
Identificador documento original: ES_L01081477_2020_1326409
Data d'impressió: 21/04/2021 14:04:36
Pàgina 1 de 6

SIGNATURES

1.- Olga Solà Rivera (SIG) (Secretària Consell Cultura i Festes), 19/03/2021 13:11
2.- TCAT P Jorge López Guevara (Regidor de Festes i President del Consell), 19/03/2021 15:47
3.- Xavier Rota Boada (SIG) (Regidor de Cultura i Memòria Històrica i President del Consell), 22/03/2021 13:05

A
JU

N
T

A
M

E
N

T
 D

'O
LE

S
A

 D
E

 M
O

N
T

S
E

R
R

A
T

E
st

e 
do

cu
m

en
to

 e
s 

un
a 

co
pi

a 
au

té
nt

ic
a 

de
l d

oc
um

en
to

 e
le

ct
ró

ni
co

 o
rig

in
al

. C
om

pr
ov

i l
'a

ut
en

tic
ita

t d
el

 d
oc

um
en

t a
 la

 S
eu

 E
le

ct
rò

ni
ca

de
 l'

A
ju

nt
am

en
t d

'O
le

sa
 d

e 
M

on
ts

er
ra

t (
ht

tp
s:

//w
w

w
.o

le
sa

de
m

on
ts

er
ra

t.c
at

/s
eu

-e
le

ct
ro

ni
ca

.h
tm

).
 U

til
itz

i e
l "

C
od

i p
er

 a
 la

 v
al

id
ac

ió
" 

qu
e

ap
ar

ei
x 

a 
la

 c
ap

ça
le

ra
.

Ì
79
4c
5f
f6
-0
e7
b-
42
60
-9
81
4-
23
e7
e2
c0
a0
cb
ÇÎ

 
  

1 
 

ACTA DEL CONSELL ORDINARI DE CULTURA I FESTES 
 

 
Data: 17/09/2020 

Lloc: Escorxador 

Hora 19.30h 

 
ASSISTENTS 

Nom Cognoms Entitat 

Xavier Rota Boada President 

Jordi López Guevara President 

Montserrat Muñoz Montoro Cap del Servei de Cultura i Lleure 

Trini Camprubí Carreño AV Casc Antic 

Pere Salvador Valls ACF Olesa Sardanista 

Sara Valls Durán Associació Col·lectiu Misteris d’Olesa 

Patri García Associació Cultural La Festa dels Miquelets 

M. Pilar Campos González Diablots d’Olesa 

Mercè Bayona Gibert Associació Tonis d’Olesa 

Eulàlia Vinyals Carreras La Xarxa 

Salvador Sastre Morral Associació de Geganters i grallers i nans d’Olesa 

Manel Martín Tàrraga Esbart Olesà 

Felip Carreras Sabatier UEC Olesa 

Ramon Pons Ballbé Olesa Ateneu 

Ana Castro Estruch CUP-Amunt Olesa 

Helena Oleart Playà Custus Ignis 

Olga Solà i Rivera Secretària del Consell 

 
OÏENTS 

Ada Agut Domènech Regidora de Participació Ciutadana 

Sandra Cáliz Rivera 
Associació Majorettes i Twirling Olesa de 
Montserrat 

Xavi Pozo Vendrell Fal·lera Olesana 

Adrià Carreras Camprubí Col·lectiu Joves Santa Oliva 

Marc Solà i Sánchez Associació de Pessebristes d’Olesa 

Nil Oleart Playà CROM 

José Gallardo Oña AV La Central 

Manuel Puertas García AV La Central 

Marina Paredes Escolania i Cor Jove (Projecte XV) 

Tomàs Sánchez Montoya Esbart Olesà 

 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA 

Joan Soler Gironès Centre Muntanyenc i de Recerques olesà 

Neus Valldeperas 
Sabanés 

Associació La Passió / Fundació Privada 
Passionàrium 

Fernando Vicente Benetti Fundació Escola Municipal Arts i Oficis 

 

Ordre del Dia 
 

1- Aprovació de l’acta anterior 
2- Decret d’horaris 
3- Agenda d’activitats 
4- Activitats fins a finals d’any 
5- Valoració de les activitats realitzades 
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6- Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 
7- Precs i preguntes 

 
 

Desenvolupament del Consell 

S’inicia el consell a les 19.39 hores. 
El regidor de Cultura, Xavier Rota, dona la benvinguda a les associacions de 
Joventut que, fins ara, no estaven als consells i que, a partir d’ara, un cop 
formalitzat, serà el Consell de Cultura, Festes i Joventut per tal d’estar més 
coordinats. També, es presenta una nova entitat que és La Fal·lera Olesana. En 
aquest punt, el seu representant, Xavi Pozo, es presenta i explica que, 
anteriorment, havia format part del Gegants i que, per diferències, algunes famílies 
van decidir muntar la nova entitat gegantera i d’imatgeria festiva. Té caire familiar 
i amb ganes de fer coses amb les escoles i promocionar la música, la gralla... és 
difícil de començar ja que es necessita molta inversió. Tot i això, amb ganes de 
tirar endavant i s’ofereix a qualsevol col·laboració amb la resta d’associacions. 
 

1. L’acta anterior s’aprova sense cap mena d’esmena.  
2. Decret d’horaris 

Es reparteix una taula dels horaris d’acabament de les festes de l’any passat. Es 
demana a les entitats que, habitualment, organitzen activitats si l’horari s’ajusta, 
realment, al que es feia o bé si s’hauria d’ampliar o tenen alguna proposta a banda 
del que hi ha especificat al document. Rota especifica que on diu dissabte de Sant 
Jordi es refereix a la Custusigniada. Tal com es va quedar al consell compartit 
extraordinari del mes de juliol, a banda dels ajustaments del decret, hi haurà un 
apartat on s’hauran d’incloure totes les activitats que són de nova creació i/o 
sol·licituds d’ampliació d’horaris per diferents motius. El decret que està previst fer 
no és tancat sinó obert a diferents possibilitats que sorgeixin. Es demana que es 
faci un repàs del document. També, que se sap que diferents entitats volien fer 
arribar propostes, alguna de les quals, ja es tenen, però, que hi ha temps ja que el 
dia de la data no és el límit de presentació. Un cop estigui tot recollit, s’escoltaran 
els diferents motius per debatre i/o aprovar si és el cas. 
El regidor de Festes, Jordi López, especifica que el llistat no és res més un recull 
amb la idea de posar de forma senzilla i que tothom pugui consultar uns horaris 
que ja s’han utilitzat habitualment. Tot això s’ha fet amb la idea d’evitar que festes 
repetitives s’hagi d’estar consultant cada vegada a l’enginyer municipal. No s’està 
emmarcat sinó que el que pugui sorgir es tracti, sempre dintre del marc de la llei.  
Nil Oleart comenta que entenen que el que es reflexa és que entre setmana queda 
més limitat del que demana la Generalitat, però s’entén que és correcte perquè 
poques activitats es poden fer i per respecte al descans dels veïns. En tot cas, hi 
ha diferència d’horaris entre les activitats d’entitats i associacions i els dels bars. 
S’entén que es potencia l’oci a les terrasses dels bars i es limita el de les activitats 
culturals i populars. També, creu que, en el cas del Correllengua, els actes es feien 
en divendres i no en dissabte (el representant d’aquesta entitat no ha pogut venir 
per trobar-se malament per corroborar-ho). Pregunta perquè s’agafa com a 
referència els festius de Catalunya i no els d’Olesa. 
López intervé dient que es pot exposar i que s’escoltarà qualsevol opinió que es 
tingui perquè es pugui contemplar i/o analitzar. Molta gent del municipi treballa fora 
fet que afecta en les festes locals. Clarifica que les activitats recollides són les que 
es realitzen de forma habitual. I, en cas de tenir alguna altra proposta, es parla. 
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Però, no pot ser una norma. Ser coherents i buscar l’equilibri entre el que es vol 
fer i el respecte al descans dels veïns i veïnes. El document base recull les 
activitats normalitzades i, en cas de voler o desitjar alguna especificació, es quan 
s’haurà de plantejar i estudiar. 
Helena Oleart comenta que acabar a les 2.30 h en les festes assenyalades, moltes 
vegades, no dona per cobrir despeses amb la barra i creu que s’hauria de valorar. 
En aquests moments, malauradament, no es poden fer festes, per tant, és pot anar 
treballant amb les propostes que es facin arribar. 
Trini Camprubí considera que posar com horari de termini a les 2.30 h en dates 
assenyalades que cauen en dissabte, és just, sobretot perquè, la majoria, són de 
gent jove. En d’altres dates, no veu cap problema.  
El regidor de Cultura diu que es debatrà quan es tinguin totes les propostes. 
La representant de Custus Ignis pregunta el cas que es vulgui canviar la data d’una 
activitat com pot ser, per exemple, la Custusigniada. La resposta és que es 
recolliria al document. Es contesta que seria el cas que s’ha comentat de deixar la 
porta oberta a poder-ho contemplar i es tractaria, davant la sol·licitud, com si fos 
en la data prevista anteriorment. Igual que si el plantejament és una activitat prou 
interessant.  
Es clarifica que la d’avui no és l’única que es farà per tractar aquest tema. 
 
           Informació sobre les subvencions 
S’informa que ja s’han fet les meses i el regidor comenta que totes les entitats 
rebran el 100% del que han sol·licitat. El regidor de Cultura agraeix que hagin 
ajustat la programació pel tema de la pandèmia de la covid-19. 
La Cap de Cultura i Lleure, Montse Muñoz, diu que es preveu que la setmana 
vinent puguin anar a junta i aviat cobraran. 
 

3. Agenda d’activitats 
Rota comenta que, fins ara, l’agenda era trimestral i impresa. Amb l’actual situació, 
es va creure oportú fer-la mensualment i de forma virtual a través de les xarxes. 
És una opció temporal i demana que es vagin passant les activitats a mida que se 
sàpiga o ja es vagin tancant dates. 
El regidor continua explicant que el 15 d’octubre se celebra el 80è aniversari de 
l’afusellament de Lluís Companys i és previst un acte institucional i, també, d’altres 
activitats entre aquella setmana i la següent hi hauran les Jornades de Memòria i 
Justícia.  
El dia 17 d’octubre hi haurà la Missa dels Misteris. Rota recalca que es facin arribar 
les diferents activitats previstes el més aviat possible per tal de poder fer el 
programa sense trepitjar-se. 
Muñoz comenta que l’enllaç que s’envia per introduir els actes no es tancarà. 
Només que, el proper dia 21 s’agafarà el que hi ha per tal de publicar-ho a l’agenda 
d’octubre. Si se sap, però, d’altres que estiguin previstes pels mesos posteriors, ja 
es poden posar, també. 
 

4. Valoració de les activitats realitzades / Altres informacions de les 
entitats i de l’Ajuntament 

El regidor de Cultura agraeix a la UEC i al CMRO la donació de les seves 
col·leccions patrimonials. S’ha fet l’inventari i el catàleg amb fitxes i que, en conjunt, 
es tracta d’una col·lecció de primer nivell amb peces excepcionals. 
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Amb tot això, s’aniran a cercar ajuts a institucions per tal de tirar endavant i fer 
realitat el projecte de Cal Puigjaner que no només serà un museu sinó que es vol 
que, també, sigui un espai representatiu del nostre territori, el Montserratí, i obert 
a la natura, al coneixement, etc. 
Es fa ressò de la nota que ha fet arribar el CMRO d’excusa de la seva assistència 
i que informen que, aquest novembre, l’entitat celebra el seu 40è aniversari i que 
ho faran amb un número especial del seu butlletí amb un recull dels 70 números 
editats, amb gran informació patrimonial vinculada al municipi i efemèrides. Es 
publicarà virtualment i si algú el desitja en format paper que ho demani. L’entitat 
demana si algú té alguna anècdota o fer un article que la faci arribar. 
 
Rota continua amb el tema de l’adaptació d’espais municipals en distàncies i 
mesures de seguretat per la pandèmia, moltes de les activitats que, normalment, 
es feien a la Casa de Cultura es passaran a l’Escorxador. Els propers mesos, la 
Casa de Cultura estarà ocupada per l’Escola de Música ja que necessiten espais i 
s’ha hagut de traslladar algunes de les classes a l’Auditori. S’han retirat les quatre 
primeres línies de butaques perquè hi hagués més amplitud. Es posen fer activitats 
però cal avisar-ho amb temps per tal de cercar alternatives per a l’escola. Es 
demana, però, que en la mesura del possible, es demani, directament, 
l’Escorxador o altres sales com Cal Rapissa. 
 
Felip Carreras informa que la UEC ha decidit tirar endavant el Concurs de Teatre 
amb cultura segura però, també, assegurar la cultura. La sort és la de disposar 
d’una sala molt gran i s’eixamplaran els espais entre les butaques copiant el format 
de “Música als patis” i amb agrupacions familiars. Es comença el proper diumenge 
i seran un total de vuit representacions que recull tots els gèneres (musical, 
comèdia, drama i tragèdia) per tots els gustos. Les ressenyes de les obres i el 
llibret es posarà a internet. Es necessita que el públic hi vagi i gaudir del teatre. A 
la pregunta de la Pilar Campos si s’ha de reservar amb cita prèvia, el president de 
l’entitat respon que s’ha considerat que no calia. Tot i això, la cap de Cultura i 
Lleure diu que s’ha de fer. En tot cas, a l’entrada hi haurà una persona prenen la 
temperatura, amb gel hidroalcohòlic i apuntant nom i telèfon dels assistents. 
S’informa que els llistats s’han de guardar durant quinze dies i, després, es poden 
tirar. 
No està clar si es farà el sopar de cloenda i ja es buscarà la fórmula de lliurament 
de premis. 
 
Rota agraeix la programació de les entitats i que se segueixin les mesures de 
seguretat. 
 
Des del CROM s’informa que tenen previst una activitat pel novembre i que la faran 
arribar. Oleart insisteix que, si és possible, en el proper consell tenir un informe 
des de que governa el Bloc (tot i que seria interessant els darrers 15-20 anys) de 
totes les festes amb els horaris i espais on s’han realitzat, les queixes rebudes, 
quins espais es poder fer i quins mesos recullen el gruix d’activitats, per tal de 
poder plantejar alternatives. En aquest sentit, el regidor de Cultura contesta que hi 
ha un informe del 2015, que va ser un any d’inflexió ja que es van acumular moltes 
queixes i denuncies i que, fins i tot, el Síndic de Greuges es va posar en contacte 
amb l’Ajuntament fins el punt que perillava fer activitats al parc municipal durant tot 
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l’any. Sí que és veritat que hi ha espais nous pel que, potser, l’informe s’hauria de 
revisar. 
Es demana si es pot fer arribar i ampliar-lo. 
En Pere Salvador comenta que l’increment en el volum de festes va ser 2012-13. 
Abans, no hi havia tants problemes. També recalca en el tema de les queixes ja 
que una mateixa persona ho fa moltes vegades i, això, també, s’ha de valorar.  
El regidor de Festes recalca que, a nivell estadístic, les persones acostumen a 
queixar-se molt però són poques les que ho fan per escrit i als canals normals i 
que pertoquen.  
Rota afegeix que la majoria de queixes eren per les festes entre abril, maig i juny, 
en aquell moment, ja es va parlar de diversificar espais ja que la majoria es 
realitzaven al parc.  
Es va tractant aquest tema amb diferents aportacions. Els serveis que ofereix el 
parc són diversos a diferència d’altres espais que necessiten més logística. 
 
Es pregunta sobre la cavalcada de Reis. López diu que no se sap res però les 
previsions són complicades ja que és un dia que s’ajunta molta gent al carrer i no 
hi ha distàncies. És un repte que s’ha de superar. Continua dient que hi haurà Reis 
però no se sap com serà el format. S’ha començat a treballar per planificar els 
diferents escenaris que ens podem trobar. Quan hi hagi més informació ja es farà 
arribar. I hauria de ser abans del proper consell del mes de novembre. 
Muñoz afegeix que si una entitat vol ajudar a col·laborar o té alguna idea que ho 
digui.  
 
S’avança, també, sobre el Carnestoltes i López diu que el de Sitges ja s’ha anul·lat. 
Una decisió que ha fet que un grup ja s’hagi rebel·lat, segons comenta la 
representant de Diablots.  
 
Adrià Carreras pregunta pel format previst per la Castanyada. Rota respon que, 
els darrers anys, l’Ajuntament no organitzava directament cap concert ja que hi 
havia una entitat que ho feia. Es té alguna idea però està molt a les beceroles. 
Prendre el relleu del format de concerts que s’estan fent aquest mes de setembre 
al parc. Ara bé, es tracta d’una festa molt familiar i és difícil mobilitzar a molta gent. 
I si s’ha de portar un grup de qualitat per a un públic reduït és massa costós. No 
es pot fer barra, sí es poden servir begudes i menjar, però amb una persona 
encarregada. Tot plegat requereix una gran infraestructura. Afegeix que si hi ha 
alguna entitat que vol participar es pot parlar. 
La idea pensada és que organitzi i assumeixi l’Ajuntament. I que el servei de bar 
s’obri la possibilitat que ho faci una entitat interessada.  
La cap de Cultura i Lleure comenta que s’està vivint un moment altament sensible. 
I si, en el servei de bar, s’ofereix menar, l’entitat ha de tenir persones amb el carnet 
de manipulador d’aliments.  
 
Des de l’ACF Olesa Sardanista s’informa que és previst una audició de sardanes 
el primer dissabte de novembre. Només amb música no la celebració de la 
castanyada com fins ara. 
 
Nil Oleart comenta que s’hauria d’enviar el document dels horaris a totes les 
entitats. 
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El regidor de Cultura i la cap de Cultura i Lleure afegeixen que els membres que 
hi vulguin formar part del consell que formalitzin la seva inscripció. 
 
Finalment, Patri García comenta que, enguany, no hi ha hagut festa de Miquelets 
només actes puntuals. Només el passi d’una pel·lícula a l’Escorxador, la mini 
presentació de la bandera del sometent i un concert, en el qual hi va assistir unes 
70-180 persones. La majoria, públic local. La festa no ha pogut portar-se a terme 
per evitar que s’omplís de gent, però estan contents i, des de l’entitat volen agrair 
a les entitats que han volgut participar i fan extensa la invitació per a l’any vinent si 
ha millorat la situació. 
 
I, sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 20.35 hores del dia de la data.  

 


